
PROTOKÓŁ
z obrad XVIII Sesji VI kadencji  Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim odbytej

dnia 26 czerwca 2012r.
Porz  ą  dek obrad:  
1. Otwarcie obrad XVIII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII  Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między sesjami Rady 
Miejskiej.
4.  Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

5. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Brześć Kujawski na lata 2012-2020. 
6.  Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Biblioteki Publicznej w Brześciu Kujawskim za 2011rok.
7. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Brzeskiego Centrum Kultury w Brześciu Kujawskim za 2011rok.

8. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Brześć Kujawski za 2011rok.

9. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Brześcia 
Kujawskiego z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok:
a) zapoznanie radnych z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie wykonania 
budżetu Gminy Brześć Kujawski za 2011rok. 

b) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Brześcia Kujawskiego;

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o:

-  przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brześć Kujawski za 2011rok;

-  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Brześcia 
Kujawskiego;

d) dyskusja;

e)  przyjęcie  uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Brześcia 
Kujawskiego z tytułu wykonania budżetu za 2011 r.

10. Omówienie i przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu 
Uzdrowiska Wieniec – Zdrój. 

11. Omówienie i przyjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy.

12. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace i roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, oraz jej wysokości.

13. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Włocławskim

w wykonywaniu zadania publicznego w zakresie realizacji projektu p.n. „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 2807C Osięciny – Wieniec – Włocławek.
13. Interpelacje i zapytania.

14. Wolne wnioski.

15. Zakończenie obrad XVIII  Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Ad 1.Otwarcie obrad XVII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.



- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
Otwarcia obrad XVIII Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim dokonał  Przewodniczący 
Rady Miejskiej Pan Marek Golasiński, informując, że w obradach uczestniczy  15 radnych (lista obecności 
w załączeniu). 
Ponadto obecni byli:
Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki;
Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego – Pan Paweł Małas;
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
Sekretarz Gminy – Pan Leszek Ołdyński;
Dyrektor  Zakładu Usług Komunalnych – Pan  Waldemar Kamiński;
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Promocji – Pan Tomasz Chymkowski;
Radca Prawny – Pan Wojciech Borkowski;
Kierownicy jednostek organizacyjnych;
Sołtysi;
Pozostali goście.
Przewodniczący RM  zapytał czy ze strony Radnych są propozycje  ewentualnej zmiany do przygotowanego 
porządku obrad  dzisiejszej sesji. Nikt nie zgłosił uwag. Wobec tego Przewodniczący RM M. Golasiński 
przystąpił do realizacji  porządku obrad.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII  Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Rada Miejska czternastoma głosami „za”, przy jednym głosie wstrzymującym się”
 i  braku głosów „przeciwnych” przyjęła protokół

z obrad  XVII Sesji VI kadencji Rady Miejskiej.

Ad 3.  Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między sesjami 
Rady Miejskiej.
Burmistrz  Wojciech  Zawidzki przedstawił  zadania,  które były realizowane między obradami Sesji 
Rady Miejskiej tj:  rozstrzygnięcie przetargu na przebudowę drogi gminnej w Wieńcu – Zalesiu; 
otwarcie  ofert   na  przetargi  dotyczące  remontu  wieży  ratuszowej  oraz  świetlicy  w  sołectwie 
Sokołowo;  otwarcie  i  przeprowadzenie  przetargu  na  zakup  samochodu  przystosowanego  do 
przewozu  osób  niepełnosprawnych;  rozpoczęcie  projektowania  budowy  ulic  Archeologów  i 
Królewskiej; rozpoczęcie projektowania budowy drogi na Falborzu oraz w Jaranówku; rozpoczęcie 
projektowania termomodernizacji  Szkoły Podstawowej w Wieńcu;  zakończenie i  odbiór  I etapu 
uzbrojenia Brzeskiej Strefy Gospodarczej w sieć wodno – kanalizacyjną; dwukrotne spotkanie z 
przedstawicielami GDDKiA w sprawie budowy autostrady;  jak również wszystkie inne sprawy 
leżące w kompetencji Burmistrza i pracowników Urzędu. 
Radny Jan Karkosiński zapytał w jakiej wysokości przedstawiają się  wygrane przetargi?
Burmistrz Wojciech Zawidzki poinformował,  że na obecną chwilę znana jest kwota przetargu na 
inwestycję  pn.:  „Przebudowa  nawierzchni  drogi  gminnej  Wieniec-Wieniec  –  Zalesie”  .  Kwota 
wybranej ( najniższej ) oferty to: 1285492,93 zł .
Radny Ryszard Szeleziński zapytał czy jest możliwość aby w przetargach uczestniczyli radni 
z terenu, którego inwestycja dotyczy?
Burmistrz Wojciech Zawidzki odpowiedział, że nie ma przeszkód do tego aby radni  uczestniczyli 
przy otwarciu ofert. 
Radny Wojciech Kołowski  zapytał czy jest  sens  projektowania i  budowania  ul.  Archeologów i 
Królewskiej ze względu na to, że są tam jeszcze działki budowlane i jest to teren budowy?
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że do projektu przystąpimy tylko do ul. Królewskiej. Działki te 
mogą być dzielone jeszcze przez kilka lat i nie będziemy czekać aż się wszyscy wybudują.
Radny Janusz Barański odnośnie ubytków w drogach i ich naprawy zapytał czy w tym celu została 
wyłoniona jakaś firma ?
Burmistrz W. Zawidzki poinformował, że jeszcze nie, gdyż ponownie musi zostać przeprowadzona 



inwentaryzacja.

Przed przyst  ą  pieniem do omawiania uchwa  ł  , Przewodnicz  ą  cy Rady Miejskiej Marek   
Golasi  ń  ski poinformowa  ł  ,   ż  e   w  szystkie projekty uchwa  ł   by  ł  y omawiane na posiedzeniu   
Komisji  Rady Miejskiej w dniu 21 czerwca 2012  r.     i  przyst  ą  pi  ł   do rozpatrywania i   
przyjmowania uchwa  ł  .  

Ad 4.  Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Pani Skarbnik Joanna Wojtczak do powyższego projektu uchwały przedstawiła, że nastąpiły zmiany 
w  dochodach,  które  zwiększyły  się o  233.309,-.  Została  zwiększona  kwota  dotacji  na  pomoc 
społeczną z  przeznaczeniem na wypłatę dodatków dla osób pobierających zasiłki  pielęgnacyjne 
czyli  zwiększenie  jest  o  12.800,-  a  także  podpisana  została  umowa  na  realizację projektu 
systemowego „Dobry wybór aktywność” w ramach programu operacyjnego „Kapitał Ludzki”, który 
w  naszej  gminie  jest  realizowany  trzeci  rok  i  z  tej  dotacji  rozwojowej  otrzymaliśmy  kwotę 
220.509,- stąd zmiana po stronie dochodów. Obydwie dotacje są wprowadzone również po stronie 
wydatków. Ponadto są zmiany w planach jednostek oświatowych , Brzeskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej i Urzędu. W treści uchwały  dostosowane są odpowiednio kwoty związane z dochodami 
i planem dochodów i  wydatków. Nastąpiły również zmiany w załączniku dotyczącym „Funduszu 
Sołeckiego”  tzn.  nastąpiło  przeniesienie  środków  w  sołectwie  Wieniec  z  planowanego  zakupu 
usługi na festyn na zakup materiałów. Również uległ zmianie załącznik inwestycyjny na kwotę 
7.400,- ze względu na brakujące środki na zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych. 
W wieloletniej prognozie finansowej urealnione zostały kwoty dochodów i wydatków jak również 
załącznika  wieloletniego gdzie  wprowadzona została  kwota  223.602,-  na  pomoc finansową dla 
Powiatu  na  rok  2013 w związku  z  projektem uchwały przedstawionej  na  dzisiejszej  sesji  pod 
głosowanie. 

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” 

i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2012 rok

Ad 5.  Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Brześć Kujawski na lata 2012-2020. 
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła czternastoma głosami „za”,przy jednym głosie „wstrzymującym się” 
i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020. 

Ad  6.   Omówienie  i  przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania 
finansowego Biblioteki Publicznej w Brześciu Kujawskim za 2011rok.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” 



i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Biblioteki Publicznej w Brześciu Kujawskim za 2011rok.

Ad  7.  Omówienie  i  przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania 
finansowego Brzeskiego Centrum Kultury w Brześciu Kujawskim za 2011rok.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” 

i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Brzeskiego Centrum Kultury w Brześciu Kujawskim za 2011rok.

Ad 8.  Omówienie i  przyjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Brześć Kujawski za 2011rok.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radny  Ryszard  Szeleziński  przekazał,  że  na  ostatnim  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Rady 
Miejskiej  w dniu  21  czerwca br.  był omawiany ten  temat  i  Komisje  pozytywnie  zaopiniowały 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła trzynastoma głosami „za”,przy dwóch  głosach „wstrzymujących się” 

i  brakiem głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Brześć Kujawski 

za 2011rok.

Ad 9. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza 
Brześcia Kujawskiego z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok:
a) zapoznanie radnych z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie wykonania 
budżetu Gminy Brześć Kujawski za 2011rok. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Mariusz Czyżniejewski  zapoznał radnych z opinią 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Brześć Kujawski za rok 2011.- opinia 
pozytywna.

b) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Brześcia Kujawskiego;
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił również radnym wniosek tej komisji w sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Brześcia Kujawskiego, informując, iż jednomyślną  uchwałą 
z dnia 16 maja 2012 roku, Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy 
za 2011rok i w związku z tym wnosi do Rady Miejskiej  o udzielenie Panu Wojciechowi 
Zawidzkiemu– Burmistrzowi Brześcia Kujawskiego absolutorium za 2011 rok.

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o:

  przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brześć Kujawski za 2011rok;
Przewodniczący Rady Miejskiej  przedstawił radnym opinię z dnia 19 kwietnia 2012 r., składu
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie przedłożonego sprawozdania z
wykonania budżetu Gminy Brześć Kujawski za 2011rok – opinia pozytywna. 
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Brześcia 
Kujawskiego;



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił radnym opinię z dnia 05 czerwca 2012r., składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Brześcia Kujawskiego – opinia 
pozytywna.

d) dyskusja;
Przewodniczący obrad  otworzył dyskusję nad powyższym projektem uchwały.

Radny Ryszard Szeleziński wypowiedział się na temat budżetu oraz przekazał, że  na ostatnim 
wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w dniu 21 czerwca br. był omawiany ten temat i 
Komisje pozytywnie zaopiniowały wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Brześcia Kujawskiego za rok 2011. 

Radny Mariusz Czyżniejewski jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował , że  analiza 
wykonania budżetu nie daje  podstaw do wyrażenia złej opinii o działalności Burmistrza w kwestii 
realizacji budżetu, dlatego wniosek komisji nie mógł być inny jak tylko o udzielenie absolutorium.

Burmistrz Wojciech Zawidzki przekazał, że udzielenie absolutorium jest oceną pracy Burmistrza  i 
pracowników Urzędu jak również -pośrednio- działania Rady Miejskiej. Głównymi celami 
realizacji budżetu były inwestycje ( budowa dróg, ulic,  infrastruktury sanitarnej czy  budowy Strefy 
Gospodarczej ) przy maksymalnym wykorzystaniu środków zewnętrznych. Burmistrz dodał, że 
prawdopodobnie w tym roku zakończy się ostatnia w gminie inwestycja sanitarna przy ul. 
Krakowskiej, co spowoduje, że Gmina  pod tym względem będzie skanalizowana na poziomie 
powyżej 90%. Te wszystkie zadania są wspólnym  wysiłkiem  wieloletniego działania a rok 2013 
jest rokiem przełomowym i końcowym dla większych inwestycji.  Burmistrz poprosił  radnych o 
wyrażenie swojej oceny co do prowadzonej polityki gospodarczej i do wykonania budżetu poprzez 
głosowanie za absolutorium. 

e)  przyjęcie  uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Brześcia 
Kujawskiego z tytułu wykonania budżetu za 2011 r.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła trzynastoma głosami „za”,przy braku głosów  „wstrzymujących się” 
i  dwóch głosach  „przeciwnych” uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza 

Brześcia Kujawskiego z tytułu wykonania budżetu za 2011 r.

Przewodniczący RM Marek Golasiński po głosowaniu złożył Burmistrzowi serdeczne gratulacje z 
tytułu uzyskania absolutorium.

Ad  10. Omówienie i przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu 
Uzdrowiska Wieniec – Zdrój. 
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” 
i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę  zmieniającą uchwałę  w sprawie uchwalenia statutu 

Uzdrowiska Wieniec – Zdrój. 

Ad 11.  Omówienie i przyjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy.



Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” 
i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy.

Ad 12. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace i roboty 
budowlane  przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, oraz jej wysokości.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła czternastoma  głosami „za”,przy jednym głosie „wstrzymującym się” 

i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie przyznania dotacji na prace i roboty 
budowlane  przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, oraz jej wysokości.

Ad 13. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Włocławskim

 w wykonywaniu zadania publicznego w zakresie realizacji projektu p.n. „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 2807C Osięciny – Wieniec – Włocławek.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” 
i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie współdziałania z Powiatem Włocławskim

 w wykonywaniu zadania publicznego w zakresie realizacji projektu p.n. „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 2807C Osięciny – Wieniec – Włocławek.

Ad 14. Interpelacje i zapytania.
Radny Wojciech  Kołowski  zapytał o  znak drogowy „strefa  zamieszkania”  przy ul.  Obwodowej 
kiedy zostanie postawiony? Następnie zapytał o budowę skansenu archeologicznego czy coś w tej 
sprawie się dzieje i jak wygląda sprawa wykupu gruntów pod studnie głębinowe przy ul. Polnej?
Burmistrz W. Zawidzki na temat studni głębinowej przekazał, że jest wstępnie podpisana umowa z 
właścicielem gruntu na wykup tego.  Na temat skansenu Burmistrz przekazał, że na dzień dzisiejszy 
jest to ujęte w studium a studium nie jest dokumentem zobowiązującym. Burmistrz dodał, że trzeba 
by było się zastanowić czy jest sens budowy takiego skansenu i czy nie iść w innym kierunku czyli 
postawienia  w  przyszłości  obiektu,  który  by   przedstawiał czasy  sprzed  kilkuset  lat   lub 
utworzeniem muzeum archeologicznego. Jeżeli będzie tworzony miejscowy plan w tym rejonie to 
wtedy się zaznaczy  co i gdzie będzie miało zostać utworzone.    Na temat znaków drogowych 
Burmistrz powiedział, że wyjaśnimy ten temat i damy wtedy  odpowiedź.
Radny Janusz Barański na wstępie podziękował za wyremontowanie mostu drewnianego w Wieńcu. 
Następnie  poruszył temat  wyciekającej  wody  ze  studzienki  przy  cmentarzu  w  miejscowości 
Wieniec,   żeby  coś z  tym  zrobić.  Potem  Radny  Barański  poprosił o  naprawę drogi  przy 
skrzyżowaniu  z  Wieńca  do  Brzezia  (przy  kościele).  Radny  Barański  zapytał jeszcze  o  środki 
przyznawane dla gmin, które w 2015 mają obniżyć się do 50%, i  żeby brać to pod uwagę przy 



planowaniu budżetu na przyszłe lata. Kolejny temat , który poruszył Radny Barański to sprawa Pana 
Hermana , który cały czas zwozi różne odpady, jest ich coraz więcej, w związku z tym poprosił o 
interwencję.
Burmistrz W. Zawidzki na temat Pana Hermana przekazał,  że na pewno ponownie wystosujemy 
pisma ze zdjęciami do odpowiednich  instytucji,   żeby w jakimś stopniu pomogły i  zapobiegły 
dalszemu  gromadzeniu.  Burmistrz  na  temat  otrzymywanych  środków  poinformował,  że  z  tych 
środków zewnętrznych się korzystało i korzysta i jeżeli  będzie potrzeba, bo tak spadną dochody  to 
z tematami inwestycyjnymi będziemy musieli się dostosowywać, chyba że będą inne wpływy np. ze 
sprzedaży majątku.
Radna Gizela Gliszczyński poruszyła kilka spraw a mianowicie: remont drogi na Falborku tzn. na 
skrzyżowaniu  ul.  Szkolnej  i  19  stycznia,  jedna  droga  zrobiona  z  kostki  a  druga  asfaltowa  i 
powierzchnia między tymi drogami jest zapadnięta ( niedokończona). Kolejny temat dotyczył dziury 
na  ul.  Konarskiego.   Następną sprawę ,  którą poruszyła  to  przekop (przy placu  zabaw)  na  ul. 
Traugutta , który należałoby naprawić lub w jego miejscu zrobić spowalniacz.
Burmistrz  W.  Zawidzki  w odpowiedzi  poinformował,  że dziura  na  ul.  Konarskiego na  bieżąco 
zostanie  naprawiona  ale  być może  w  lipcu  zostanie  wyłoniona  firma,  która  dokona  napraw 
wszystkich tych ubytków na drogach. Na temat dróg na Falborku Burmistrz przekazał,  że też nie 
jest z tego zadowolony ale poprosimy wykonawców aby zostało to naprawione.
Radny Mariusz Czyżniejewski ponownie poprosił o przegląd placów zabaw. Kolejny temat, który 
poruszył  to to, że miała zostać powołana komisja , która miała sprawdzić czy mieszkańcy mają po 
podpisywane umowy na  odbiór  nieczystości  w związku z  tym zapytał czy to  działa  lub  kiedy 
zacznie działać?  Następnie Radny Czyżniejewski  zapytał o  internet  bezprzewodowy,  który miał 
działać (taką dostał odpowiedź na wniosek) a nie działa.
Burmistrz W. Zawidzki na temat internetu poinformował,  że powinno działać ale sprawdzimy to. 
Następnie  Burmistrz  poinformował,  że  w tym lub  przyszłym tygodniu  przegląd  placów zabaw 
zostanie  dokonany.  A jeżeli  chodzi  o  umowy  Burmistrz  powiedział,  że  Komisja  jeszcze  nie 
chodziła, gdyż kilka dni temu pracownicy odpowiedzialni za to byli na specjalnych szkoleniach. 
Prawdopodobnie od początku lipca ruszą te komisje w teren.
Radny Grzegorz  Koźmiński  zapytał o  przystanek  w  Dubielewie  i  czy coś się dzieje  na  temat 
elektrowni wiatrowych, które miały powstać?
Burmistrz W. Zawidzki na temat elektrowni wiatrowych przekazał, że nic się nie dzieje. A na temat 
przystanku w Dubielewie to ma być on zrealizowany ze środków z funduszu sołeckiego.
Radny Jan  Karkosiński  zapytał o  świetlicę w  Brzeziu  czy można  z  tych  środków  z  funduszu 
sołeckiego ją remontować (wymiana okien i drzwi)? Zapytał jeszcze o drogę za ośrodkiem zdrowia 
w Brzeziu czy można tą drogę utwardzić?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział,  że droga ta zostanie zrobiona po zbiorze przez tamtejszych 
mieszkańców wszelkich roślin i krzewów. Na temat świetlicy Burmistrz poinformował, że do końca 
miesiąca jest umowa z obecnie wynajmującymi, a po tym terminie będziemy rozważać czy sołectwo 
będzie chciało przejąć tą świetlice czy będzie chciało gospodarować. Burmistrz dodał, że zgodnie z 
zapisami jakie są we wniosku funduszu sołeckiego, trzeba będzie środki te przeznaczyć. 
Radny Jan Karkosiński  dopytał tzn.,  że sołectwo będzie musiało na zebraniu wiejskim uchwałą 
przejąć tą świetlicę?
Burmistrz  W.  Zawidzki  odpowiedział,  że   przejąć majątku  nie  można,  można tylko  dostać do 
użytkowania. Decyzja należy do nas a nie do sołectwa. Ale skoro mieszkańcy chcą to prowadzić to 
można spróbować i zobaczyć jak to będzie działało, gdyż obiekt ten nie jest w najlepszym stanie. 
Radny Ryszard Szeleziński zapytał jak daleko zaawansowane są prace obwodnicy w Brześciu Kuj. I 
jak  jest  z  budową ronda przy skrzyżowaniu  Włocławek –  Wieniec?  Radny Szeleziński  zapytał 
jeszcze  jak  daleko  są zaawansowane  uzgodnienia  przekazania  gminie  terenów  przy  kolejce 
wąskotorowej i jej części?
Burmistrz W. Zawidzki poinformował na temat kolei ,  że czekamy na decyzję przekazania przez 
kolej nam  tego terenu. Odnośnie obwodnicy Burmistrz przekazał, że decyzja prawie już był ale z 



powrotem zostało cofnięte do uzgodnień. Natomiast na temat ronda Burmistrz nie dał odpowiedzi, 
bo nie ma żadnych nowych wiadomości. 
Radny R. Szeleziński zapytał czy były jakieś pisma wysyłane?
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że ostatnie pismo było wysłane w maju.
Radny Arkadiusz Furmankiewicz poruszył temat odcinka drogi na skrzyżowaniu z Włocławka do 
Wieńca (przy figurce) na dzień dzisiejszy odcinek ten nadaje się do zamknięcia.
Burmistrz W. Zawidzki poinformował, że zostaną wystosowane pisma do GDDKiA i Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Bydgoszczy.
Radny J. Barański korzystając z obecności radnego powiatowego Tomasza Chymkowskiego zapytał 
o budowę autostrady, że roboty stanęły w miejscu i czy wiadomo kiedy ponownie ruszą , drogi  w 
przy autostradowych miejscowościach zostały  poniszczone nie da się przejechać. 
Radny Powiatu Tomasz Chymkowski odpowiedział, że odnośnie budowy autostrady ani gmina ani 
powiat  nie  jest  dobrym adresatem pytania.  Jeśli  chodzi  o  kwestie  dróg lokalnych  to  jest  duży 
problem w perspektywie tego co się stało z wykonawcami. Dobrze jest , że są umowy podpisane , 
które są egzekwowane i są zabezpieczone i jest z kim rozmawiać. Radny Chymkowski dodał,  że 
ciężko jest powiedzieć jak to dalej się potoczy.
Radny Ryszard Szeleziński  dodał,  że skoro te  firmy upadły i  zakończyły pracę to  nie  będą się 
martwiły o nasze drogi.  Zaproponował,  aby przy podpisywaniu umów z nowymi wykonawcami 
postawić swoje warunki ,aby Ci nowi wykonawcy przejęli  zobowiązania poprzednika i  te drogi 
poniszczone naprawili. 
Burmistrz  W.  Zawidzki  dopowiedział,  że  na  dzień dzisiejszy  nie  znany  jest  jeszcze  nowy 
wykonawca , jeżeli będzie wyłoniony nowy wykonawca to wartości, które były ujęte w poprzednich 
umowach będą zabezpieczone, tak obiecał Dyrektor oddziału GDDiA.
Radny J. Karkosiński zapytał czy coś nowego  wiadomo na temat nazw węzłów autostradowych?
Burmistrz  W.  Zawidzki  odpowiedział,  że  nie  ma  nowych  wiadomości  w  tym  temacie,  na 
wystosowane pisma nie mamy żadnych odpowiedzi, ale będziemy znów ponawiać tą sprawę.
Radny R. Szeleziński zapytał czy zmieniło się stanowisko Radnych Miasta Włocławek?
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że nic nie wie jakie jest zdanie  w tym temacie Radnych Miasta 
Włocławek.
Ad 15. Wolne wnioski.
Sołtys sołectwa Witoldowo Pan Mieczysław Lipka poruszył temat drogi Brzezie – Bodzia, że jest w 
złym stanie.
Sołtys Sołectwa Machnacz Pani Renata Olejniczak również zgłosiła kilka spraw tj. znaki drogowe 
na drodze od Wieńca – Zdroju w kierunku Machnacza i Marianek,  druga sprawa to droga (niecka), 
która idzie przez autostradę , a która jest za wąska i jest rozjeżdżana przez samochody wożące 
piach,  kolejna  sprawa,  którą Pani  sołtys  zgłosiła  to  sprawa drogi  na  nowym osiedlu,  która  się 
zapadła.
Burmistrz W. Zawidzki na temat przejazdu przez autostradę przekazał,  że w tej chwili nie ma do 
kogo wystąpić o poszerzenie tej drogi. Na temat wywozu piachu Burmistrz powiedział,  że jet to 
dość trudny temat  gdyż wpływają pisma pewnej firmy do Urzędu, że utrudniany jest wywóz piachu 
z Marianek, ale dla nas najważniejsze jest dobro społeczeństwa i może po prostu nie zgadzać się na 
ten wywóz, ale jak to się skończy nie wiadomo.
Mieszkanka sołectwa Machnacz Pani Kmieć dodała,  że takich kursów jest kilka razy dziennie ta 
droga  już jest  w  złym  stanie   i  jak  tak  dalej  będzie  to  nie  będzie  można  wcale  przejechać, 
zaproponowała aby może całkowicie zabronić wywozu tego piachu.
Burmistrz W. Zawidzki dodał, że całkowicie zablokować też nie mogliśmy, najgorsze jest to co nikt 
tego nie przewidział, że na dzień dzisiejszy nie ma wykonawcy i nie ma z kim rozmawiać.  
Sołtys sołectwa Pan Henryk Hybiński  poruszył również kilka spraw a mianowicie: pierwszy temat 
dotyczył budowy  kanalizacji  Guźlin-  Rumaki  jaki  jest  przewidywany  termin  rozpoczęcia  tej 
inwestycji,  gdyż po  zakończeniu  tego  zadania  miała  być naprawiona  droga,  a  mieszkańcy się 
niecierpliwią.  Kolejny temat  to   prośba o to  aby uchwały,  które są podejmowane na sesji  były 



odczytywane , gdyż z samego tematu uchwały nie wiadomo o co chodzi. Następnie sołtys Hybiński 
zapytał czy Urząd udzielił jakiejkolwiek pomocy pogorzelcom?
Przewodniczący RM odnośnie odczytywania uchwał przekazał, że w taki sposób Rada obraduje od 
dłuższego  czasu,  nikt  nigdy  nie  zgłaszał żadnych  uwag.  Przewodniczący  dodał,  że  zostanie 
rozważony temat umieszczanie projektów uchwał w BIP.
Burmistrz W. Zawidzki na temat pomocy pogorzelcom przekazał,  że taka pomoc jest  udzielana 
przez Brzeski Ośrodek Pomocy Społecznej oczywiście na wniosek poszkodowanego i tak było z 
Państwem z ul. Narutowicza, natomiast nie wie jak było z Państwem ze Starego Brześcia.
Jeżeli chodzi o kanalizacje Guźlin – Rumaki przekazał, że jak tylko będzie miała się rozpocząć ta 
inwestycja to przekaże wykonawcy aby roboty rozpoczął od strony tzw. Rumaków. 
Radny R. Szeleziński dodał, odnośnie poszkodowanych w pożarze w Starym Brześciu , że ten Pan 
dostał pomoc  z  Zakładu  Usług  Komunalnych,  dostał pracowników,  sprzęt  do  wywozu  tych 
potrzebnych rzeczy. Natomiast o pomoc finansową nie wystąpił.
Radna  powiatowa  Jadwiga  Molenda  poruszyła  temat  zawiadamiania  radnych  powiatowych  na 
sesję ,  dodała,  że  również o  to  poprosiła  Przewodniczącą Rady  z  Gminy  Lubanie  i  takie 
zawiadomienie  dostaje.   Radna  dodała  jeszcze,  że  obecność radnych  powiatowych  na  sesjach 
powinna być chociażby ze względu na to,  że niektóre tematy są ze sobą powiązane. W związku z 
tym zapytała czy są jakieś szczególne trudności w wysyłaniu tych zawiadomień?
Przewodniczący RM M. Golasiński przekazał,  że szczególnych trudności nie ma, ale również nie 
ma szczególnych przepisów nakładających obowiązek na Przewodniczącego Rady zawiadamiania 
radnych innych Rad o swoich posiedzeniach. Przewodniczący dodał, że interesy są wspólne ale on 
sam też nie dostaje zawiadomienia od Rady Powiatu i z tego co wiadomo, żaden Przewodniczący z 
innych   gmin  nie  dostaje.  Zawiadomienie  o  sesji  zgodnie   z  wymogami  jest  umieszczane  na 
urzędowej stronie internetowej i na tablicy ogłoszeń. Przewodniczący dodał,  że skoro tak bardzo 
zależy to nie ma problemu i ze zwykłej uprzejmości takie zawiadomienie możemy wysłać.
Sołtys  sołectwa  Stary  Brześć Jadwiga  Kubisiak  poprosiła  o  wykoszenie  trawy  w  rowie  przy 
skrzyżowaniu  drogi  wojewódzkiej  z  drogą powiatową w  Starym  Brześciu,  gdyż utrudnia 
widoczność i jest niebezpiecznie.
15. Zakończenie obrad XVIII  Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
Przewodniczący RM. M. Golasiński podziękował wszystkim za przybycie, udział i zakończył obrady XVIII 
Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej.

Protokół sporządziła: Magdalena Mierzwicka.


